
 

 

GECOMBINEERDE VERSLAGEN COMMISSIES ILUSTRE LIEVE VROUWE BROEDERSCHAP 2022 

 

 

 

Commissieverslag Die Scelle over 2022 

 

Onze activiteiten waren zoals gebruikelijk het produceren van twee edities van Die Scelle.  

Wij betreurden dit jaar het overlijden van onze goede vriend en mederedacteur Jan Lokin. Daarmee 

verliest onze redactie en onze Broederschap een bijzonder markant lid. 

De redactie bestaat nu naast ondergetekende (2010) uit Barend de Roy van Zuidewijn (2012), Otto 

van Verschuer (2007), Lodewijk van Meeuwen (2020), Ewoud Poerink (2020), Armand Tilman (2020), 

René van Rappard (2020) en Clemens Sassen (nog te formaliseren). Portefeuille houdend Proost is 

Joost van der Does de Willebois. 

Ondergetekende doet al enige tijd pogingen om zijn voorzitterschap over te dragen. Die mislukten 

tot dusver. 

 

Amsterdam, 3 maart 2023 

 

Charles Eijsbouts 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

Verslag van commissie Werving en Admissie over het jaar 2022 
 

 

Activiteiten gedurende het verslagjaar 

 

In het jaar 2022 zijn er vier nieuwe candidaten geadmitteerd. De commissie heeft zorgvuldig 

onderzoek gedaan en de algemene ledenvergadering heeft ingestemd met de admissie. Tijdens 

de algemene ledenvergadering op vrijdag 4 november zijn Jan de Jong van Beek en Donk, 

Maes van Lanschot, Rogier van Rappard en Rudolf Jurgens geïnstalleerd als nieuw lid van de 

Broederschap. De commissie heeft hoge verwachtingen van hen en de eerste reacties van 

diverse leden zijn zeer positief.  

 

Ter begeleiding van het hele proces is de commissie viermaal bijeen geweest. Daarnaast heeft 

een afscheidsdiner plaatsgehad, waarbij naast de commissie ook oud-leden waren 

uitgenodigd, waarvan door corona nog geen afscheid genomen was. Het betrof Hein van 

Meeuwen, Otto van Verschuer, Christiaan Storm de Grave en Harold Fentener van 

Vlissingen. 

 

In november 2022 werd de commissie opgeschrikt door het bericht van het plotseling 

overlijden van hun oud-lid Harold Fentener van Vlissingen. Enkele leden van de commissie 

zijn aanwezig geweest bij zijn afscheid. Wij zullen ons hem blijvend herinneren als een 

betrokken, sociaal en aimabel mens. 

 

De invulling van het mentorschap blijft voor de commissie een punt van zorg en hier dient 

dus blijvend aandacht voor te zijn.  

 

Tenslotte was ook in 2022 de admissie procedure onderwerp van gesprek met het college van 

Proosten. 

 

Vooruitblik 2023 

 

Het college van Proosten heeft aangegeven, dat er in 2023 vier personen kunnen worden 

voorgedragen voor admissie. De commissie zal ook dit jaar een gedegen onderbouwd voorstel 

doen. Met toestemming van het college van Proosten zal ook nu in afwijking van de huidige 

procedure een gesprek zonder verwachtingen plaatshebben. 

 

Samenstelling commissie en evt. voorstellen mutatie 

 

Op dit moment bestaat de commissie uit: 

Roderick van de Mortel, voorzitter, Bibian van Rijckevorsel, secretaris, Barthold van Hasselt, 

Rutger Gevers Deynoot, Christiaan Noordzij, Cees Röell en Robert Jan Smits van Oyen, 

Proost. 

 

Regerend Proost Van Meeuwen is de eindverantwoordelijke Proost. 



 

Aangezien de Algemene Ledenvergadering heeft bepaald, dat leden maximaal zes jaar lid 

mogen zijn, betekent dit, dat wij gefaseerd afscheid gaan nemen van Barthold van Hasselt 

(2012) in 2023 en Rutger Gevers Deynoot (2016) in 2024.  

 

 

Op deze wijze vernieuwt de commissie zich ieder jaar, maar blijft kennis behouden. 

 

Voorgesteld wordt aan Proosten, om Constant Tilman toe te laten treden tot de commissie in 

2023 na vertrek van Barthold van Hasselt.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

Verslag van Activiteitencommissie over het jaar 2022 

 

Activiteiten gedurende het verslagjaar 

 

Na 2 jaar geen activiteiten te kunnen doen heeft in 2022 de Broederdag plaatsgevonden op 

zaterdag 14 mei in het pittoreske vestingstadje Heusden. 

 

De commissie is diverse malen bij elkaar geweest om steeds te kijken wat er mogelijk was en 

heeft ook regelmatig de vestingstad opgezocht, al dan niet met borrel en hap. 

 

Deze 14de mei was een zon overgoten droge dag dat voor dit soort evenementen zeer welkom 

is. Misschien wel iets te warm zodat vele de schaduw opzochten. 

Het programma bestond uit een oecumenische dienst verzorgd door Paul van der Ven en 

Henk Leegte gevolgd door koffie en een Heusdenaartje in het Gouverneurshuis. Hierna 

volgde een rondleiding met gidsen door de stad, al dan niet met paard en wagen, gevolgd door 

een bezoek aan de Gallery en een uitgebreide wijnproeverij bij de Heren van Heusden. 

De borrel werd verzorgd door het Gilde Sint Blasius bij de Waterpoort met eigen bier en een 

schietdemonstratie. Na de borrel liep eenieder naar van Dijk restaurant voor het diner, waarna 

men na het diner te voet of met de georganiseerde taxi naar de parkeerplaats ging en de dag 

was afgesloten 

 

Vanaf september 2022 is de commissie verder gegaan met de organisatie voor de Broederdag 

2023. 

 

De commissie is gewijzigd. Albert de Jonge heeft i.v.m. werkzaamheden in het buitenland 

zijn functie ter beschikking gesteld en is opgevolgd door Jan Willem van der Kun.  

 

 

Vooruitblik 2023 

 

Op 24 juni willen we de Broederdag voor dit jaar organiseren op Landgoed Baest in Oost- 

West- en Middelbeers van de familie van de Mortel. 

 

Samenstelling commissie en evt. voorstellen mutatie 

 
Leden Jaar Verantwoordelijk proost 

Erik Smits van Oyen (vz) 2020 Diderick de Roy van Zuidewijn 

Clemens Sassen 2018   

Jan Willem van der Kun 2022  NIEUW 

Rupert van Till 2019   

Xavier Tilman 2020   

 

 



 

 

 

 

 

 

Verslag van de Museumcommissie over het jaar 2022 

 

Activiteiten gedurende het verslagjaar 

 

- Afgelopen jaar heeft vooral in het teken gestaan van een nadere oriëntatie/ideeën 

uitwisseling om te komen tot een definitief projectplan herinrichting ZBH.  

Doel hierbij is de collectie op een meer chronologische/thematische wijze te 

presenteren. Hierbij zal in de Museumkamer waarin momenteel diverse toptukken uit 

collectie worden getoond, de nadruk worden gelegd op de twee beeldkasten uit 1477 

gesneden door Adriaen van Wesel. Hierbij zal een digitale toelichtende context 

worden gegeven van het altaar waar zij deel van uitmaakten in de Broederschapskapel 

in de Sint Janskathedraal. Daarnaast is het plan in de Griffierskamer de focus te leggen 

op de 13 koor- en muziekboeken uit de 15e en 16 e eeuw middels een 

publieksbeleving met audiovisuele middelen. Originele koorboeken zullen hierbij 

worden getoond in wisselende samenstelling met hands-on facsimile exemplaren . 

Hier is nauw samengewerkt met Cappella Pratensis. 

Gedacht wordt verder aan een routing door het ZBH waarbij de andere kwalitatieve 

objecten uit de collectie worden gepresenteerd in een chronologische volgorde waarbij 

objecten niet relevant of niet behorend tot de collectie niet langer worden getoond.  

Dit kan met zich meebrengen dat bruiklenen niet representatief voor de geschiedenis 

of identiteit van de ILVB zullen worden beëindigd.   

 

- Behandeling van bruikleen aanvragen ten behoeve van tentoonstellingen zoals een 

expositie in Museum van het Boek in den Haag waarin een van onze koorboeken is 

getoond in het kader van een selectie van mooiste Songbooks geselecteerd door DJ 

Ruud de Wildt. 

 

Collectie  

 

- De collectie is verrijkt met een schilderij getiteld ‘De Parabel van het Zaad’ door 

Jacob Isaacsz. Van Swanenburg ( 1571-1638) dit als gift aan de Broederschap door de 

heer en mevrouw Greidanus-Formijne 

- Op een veiling is een laat 18e eeuws boekje aankocht getiteld ‘Namen en Wapenen den 

Heeren Broederen van Onse Lieve Vrouwe Broederschap’ door T. van Berckel (Den 

Bosch) 

 

Vooruitblik 2023 

 

- Vaststelling projectplan en sponsoring herinrichting ZBH  

- Vierde concert Cappella Pratensis in kader van Bossche Koorboeken project 2020 - 

2024 

- Behandeling nieuwe aanvragen tijdelijke bruiklenen ten behoeve van exposities 

- Digitale ontsluiting collectie via website 

- Ondersteuning update website ILVB 



 

 

Samenstelling commissie  

 

- Verantwoordelijk Proost: Hank van Hasselt 

 

- Frank Heerkens Thijssen (voorzitter) / 2011  

- Reinier van der Bilt (archivaris) / 2012 

- Eugene van Bouwdijk Bastiaanse (secretaris) / 2018 

- Andreas Reigersman (lid) / 2019 

- Johan Bosch van Rosenthal (conservator) / qq 2002 

- Pieter Fentener van Vlissingen (procurator) / qq 2016 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

Verslag van de Beleggingscommissie over het jaar 2022 

 
“Het was voor de commissie een duaal jaar.” 

 

Zo begon het verslag over 2021. En 2022 was niet anders. Sterker, de eega van de opsteller van dit 

verslag, zelf advocate, neemt het vak van beleggen en economie in de breedte niet serieus in deze 

context. Er valt altijd wel een draai aan te geven waarom het toch goed was of op zijn minst duaal. 

 

Vorig jaar was de commissie verheugd te kunnen melden dat de beleggingsresultaten goed waren (zie 

hiervoor de opgenomen tabel). 

Met een negatief rendement van ca -9% is dat moeilijk te stellen. 

Desondanks (en daar gaan we), is de commissie tevreden over de behaalde outperformance van ca 4% 

punt ten opzichte van de gehanteerde benchmark. 

 

Activiteiten gedurende het verslagjaar 2022 

De samenstelling van de commissie nodigt uit om fysiek periodiek bij elkaar te komen. Niet alleen om 

de ideeën over de beleggingen en de adviezen van de bank uitvoerig te bespreken maar tevens om de 

broederlijke band te verstevigen. En dat laatste komt juist met een taakje extra tot zijn recht. 

 

Als frequentie houdt de commissie daarbij aan in ieder geval één bijeenkomst in het voorjaar entre 

nous en één bijeenkomst in het najaar in aanwezigheid van de adviseurs van Van Lanschot Kempen. 

De inhoudelijke voeding voor deze bijeenkomsten wordt gevormd door de op dat moment 

samengestelde effectenportefeuille en op basis hiervan, de adviezen van de adviseurs. Portefeuille en 

adviezen worden vervolgens getoetst aan het Beleggingsstatuut dat is opgesteld om op een lange 

termijn een structureel beleggingsbeleid te kunnen voeren. 

 

Helaas hebben de fysieke bijeenkomsten geen doorgang kunnen vinden. Vanzelfsprekend is er wel 

regelmatig via telefoon en mail contact geweest over de adviezen van de bank en vragen - over 

marktontwikkelingen - vanuit de commissie. 

De formele bijeenkomst met de adviseurs van de bank is verschoven naar maart dit jaar (2023) waar 

wij tevens op gepaste wijze afscheid zullen nemen van onze beleggingsadviseur Hans Coenen die met 

pensioen zal gaan. Verheugend, zeker niet vanwege het moeten missen van deze kundige en 

vriendelijke man, maar wel omdat deze bijeenkomst zal plaatsvinden in aanwezigheid van het nieuw 

lid van de beleggingscommissie, David van Schelven. De commissie is het college van Proosten zeer 

dankbaar dat zij het toetreden van dit talent heeft geaccordeerd. De verwachtingen zijn hoog 

gespannen. 

 

Ontwikkeling van de portefeuille 

De Broederschap heeft met de bank een vermogensadvies-relatie en de portefeuille heeft conform het 

Beleggingsstatuut een neutraal beleggingsprofiel.  

 

Zoals gesteld is de commissie tevreden met de beleggingsresultaten, in relatieve zin ten opzichte van 

de benchmark, wel te verstaan. 

 

Kijkend naar de ontwikkeling van de financiële markten met als proxy de benchmark dan was deze 

complex en behoorlijk uniek. Wij moeten decennia terug dat zowel de aandelen markten als de 

obligatie markten een verlies lieten zien van meer dan 10%. 

 



In het vorig verslag namen wij op over 2022 het volgende: 

 

“Terwijl dit verslag wordt geschreven is de oorlog in Oekraïne ten volle los gebarsten. Hoe cynisch 

ook, ervaring leert dat dergelijke geo-politieke gebeurtenissen slechts gedurende een korte periode 

impact hebben op financiële markten. Dit gezegd hebbende veronderstelt dat wel dat een grootscheeps 

direct conflict tussen Navo en Rusland achterwege blijft. Vooralsnog prijzen de markten dat scenario 

in. De portefeuille van de Broederschap laat op dit moment een verlies zien van -4% vs een 

benchmark van -5%. Met de huidige posities (overwogen cash, inflation linked schuld papier, een 

breed gespreid aandelen belang vooral gebruik makend van index trackers) voelt de commissie zich 

binnen de huidige onzekere omstandigheden goed gepositioneerd” 

 

Behoudens enkele kleine herbeleggingen en schavingen in het kader van rebalancing, zeg de 

gebruikelijke hygiëne, heeft de commissie gemeend geen majeure acties te moeten doen in deze 

onzekere markten met als vertrekpunt de defensieve positionering binnen de vermogenscategorieën. 

Dit heeft zich uitbetaald. 

 

In 2022 hebben er geen onttrekkingen plaatsgevonden anders dan de Eur 55/m ten behoeve van de 

restauratie van de gevel, waarvoor eind 2021 al middelen waren vrijgemaakt en in dat jaar zijn 

verantwoord. 

 
Vermogensontwikkeling: 
 

Jaar 2018 2019 2020 2021 2022 

Vermogen ultimo* 749 856 858 920 832 

Onttrekking* -100 - - -55 - 

Rendement na kosten -5,8% 14,3% 0,1% 13,7% -9,4% 
*in euro 1.000 

 

Vooruitblik 2023 
 

Het jaar 2023 is onverwacht positief van start gegaan. De portefeuille staat een kleine 5% in de plus. 

Wishfull thinking dat inflatie onder controle komt, mede ingegeven door dalende energieprijzen en 

herstellende aanvoerketens, op basis waarvan de centrale banken kunnen verruimen zijn een 

belangrijke factor. Ook dat de recente renteverhogingen voldoende afkoeling brengen zonder de 

economie net niet in een recessie te drukken is een rooskleurig scenario. Kortom veel positiviteit is 

onzes inziens in-geprijsd. Wij hebben dan ook besloten om een deel van de, deels door relatieve 

marktbeweging, ontstane overweging in aandelen terug te brengen en de vrijkomende middelen te 

herinvesteren in individuele kortlopende obligaties. Dit alles vanzelfsprekend binnen de spelregels 

zoals die zijn vastgelegd in het beleggingsstatuut. 

 

In de commissie en bij enkele financieel ervaren leden van de Broederschap leven al enige tijd ideeën 

om tot een (bescheiden) vermogensfonds te komen voor de Broederschap. Het doel is om op den duur 

uit de revenuen van het fondsvermogen projecten van de Broederschap te kunnen bekostigen. Hiermee 

wordt de bereidheid bevorderd van schenkingen en legaten aan de Broederschap en voorkomen dat 

deze  (te gemakkelijk) in de exploitatie van de Broederschap verdwijnen. Een randvoorwaarde daarbij 

is dat het ook fiscaal aantrekkelijk moet zijn te schenken aan de Broederschap door te voldoen aan de 

waarborgen van een ANBI, juist ook waar het de vorming van een vermogensfonds betreft. Het is nog 

steeds het voornemen om de haalbaarheid hiervan te beoordelen. 

 

Samenstelling commissie 
Paul Teeuwen (2010) 

Rutger Gevers Deynoot (2018) 

David van Schelven (2022) 

Eugène van Nispen tot Sevenaer (2015), voorzitter. 

Portefeuillehoudend Proost Hank van Hasselt 



 

 

 

 

 

 

Verslag van Commissie Christen Armen over het jaar 2022 

 

Activiteiten gedurende het verslagjaar 

 

De Commissie is meerdere keren bij elkaar gekomen om beleid te maken en beslissingen te 

nemen t.a.v. giften die passen binnen de doelstellingen van onze Broederschap.  

 

Naast de verlening van giften op een ad hoc basis is de commissie op zoek gegaan naar meer 

structurele vormen van samenwerking en financiële hulpverlening. Op grond van een bezoek 

aan Leergeld Den Bosch (voor allerlei soorten hulp aan kinderen uit arme gezinnen) bleek 

deze ruim gesubsidieerde stichting hiervoor niet geschikt. De contacten met de organisatie 

Quiet Den Bosch lopen nog. Ook het Hospice Rosmalen is bezocht teneinde de banden na de 

afgelopen twee jaar weer te activeren. Dit is door het hospice zeer op prijs gesteld.   

 

Als nieuwe prioriteit heeft de commissie gedurende de tweede helft van 2022 initiatieven 

genomen in verband met de sterk gestegen energieprijzen en inflatie. Er is contact gelegd met 

de gemeente Den Bosch over extra hulp aan arme gezinnen, met Signify voor de levering van 

spaarlampen en met de Voedselbank over financiële ondersteuning. Een bezoek staat gepland 

aan de Voedselbank in januari 2023.  

 

Uitgaven waren dit jaar:  

 

Hospice Rosmalen bijdrage dakraam (EUR 5,250) 

Dankzij deze gift heeft het Hospice een prachtig raam ingebouwd. Zij gebruiken deze gift niet 

voor de reguliere zorg in het Hospice maar voor zaken die de kwaliteit van de zorgverlening 

voor hun gasten sterk verbeteren en het verblijf in het Hospice zo prettig mogelijk maken. Dit 

is er een prachtig voorbeeld van waarbij een patiëntenkamer veel meer daglicht krijgt. 

 

Stichting voedseltuin bijdrage in hun exploitatie (EUR 1,000) 

De voedseltuin (8,000 m2) verbouwt en levert verse producten aan diverse instellingen in ‘s-

Hertogenbosch, waaronder de Stichting Voedselbank. De tuin wordt volledig gerund door 

vrijwilligers. Daarnaast ondersteunen ze werkzoekenden bij het vinden van betaald werk. Het 

totale jaarbudget van de voedseltuin is EUR 10,000.  

 

Spaarlampactie met Signify (kosten EUR 7,500) 

Om te helpen de energiekosten te drukken voor onze doelgroep is in samenwerking met 

Signify een actie opgezet om spaarlampen (voor ons tegen kostprijs) te verdelen:  

We hebben 2300 Signify spaarlampen gedoneerd aan 2 goede doelen (januari 2023). 

  

1. 2000 Signify spaarlampen zijn geschonken aan Voedselbank Den Bosch.  

2. 300 Lampen zijn direct in een relevante wijk in den Bosch aan huis geleverd Als 

afzender heeft Signify aangegeven dat de lampen van een anonieme gever zijn om 

specifiek de bewoners van deze wijk een steuntje in de rug te willen geven in deze 

uitdagende tijden. 



 

 

 

Voedselbank: bijdrage in aanschaf nieuwe vrachtwagen (Toegezegd EUR 10,000 ) 

De Voedselbank Den Bosch heeft een redelijke zekerheid v.w.b. voedsel en financiële 

mogelijkheden maar moet toch een van de vrachtauto's gaan vervangen en wel een auto van 

11 jaar met een kilometer stand van 230.000 en sterk stijgende onderhoudskosten. 

Dit wordt een Iveko vrachtauto- Euro 6 - met koelinstallatie voor een offerte van € 100.000.  -  

Deze vrachtauto is nodig om het vervoer naar Vught, Drunen en Vlijmen (uitdeel punten) 

veilig te houden. 

 

Stichting Leergeld Vught (Toegezegd EUR 2,500) 

 

Stichting Leergeld Vught richt zich op kinderen uit gezinnen met geldzorgen. Deze kinderen 

dreigen door de financiële situatie buiten de boot te vallen als het gaat om binnen- en 

buitenschoolse activiteiten. Zij zetten zich in voor ruim 300 kinderen in de leeftijd van 4 tot 

18 jaar in Vught, Cromvoirt en Helvoirt. Hun missie is dat elk kind kan meedoen. Want nu 

meedoen is later meetellen in de maatschappij!  

Het kan hierbij gaan om schoolspullen, muziekles of een lidmaatschap bij een 

sportvereniging. Zij bieden de kinderen een opstapje, waardoor ze toch deel kunnen nemen, 

kennis kunnen opdoen en vaardigheden kunnen ontwikkelen. 

 

Inkomsten, uitgaven en kaspositie 

Inkomsten komen van onze individuele leden (EUR 7,350) evenals van de Zwanenbroeder 

Rally (EUR 3,000). Dit jaar uitgegeven EUR 6,250 . De start balans was ruim EUR 71,848 

zodat de eindbalans uitkomt op EUR 75,948. Toezeggingen zijn gedaan voor 20,000 zodat de 

vrij besteedbare middelen nog EUR 55,948 zijn.  

 

Vooruitblik 2023 

 

In 2023 zullen we onze contacten met het Hospice en de Voedselbank voortzetten en die met 

Quiet verder proberen uit te werken. Ook zal er gezocht worden met gelieerde stichtingen om 

de slagkracht te vergroten. 

 

 

Samenstelling commissie en evt. voorstellen mutatie 

• Broeder drs. J.F.W. Nuboer, voorzitter, lid sinds 2020 

• Broeder mr. G.P.R. de Jongh, lid sinds 2012, uittredend 

• Candidandus drs. P.E.A.B. baron van Lamsweerde, lid sinds 2012 

• Candidandus mr. W.E.M. baron van Hövell tot Westerflier, lid sinds 2020 

• Candidandus M.E. van der Aa, lid sinds 2020 

 

Voorgesteld nieuw lid ter vervanging van uittredend lid de Jongh: 

 

Candidandus Rogier van Rappard 

 

 

Portefeuille houdend Proost was Proost E. van Heurn. 
 

 



JAARVERSLAG 2022 COMMISSIE SPIRITUALITEIT 

 

In 2022 waren alle covid-restricties stapsgewijs uiteindelijk volledig losgelaten en konden onze 

reguliere activiteiten weer min of meer in hun oude vorm plaatsvinden.  

Door alle covid-perikelen was een wachtlijst ontstaan voor deelname aan het Bezinningsweekend.  

Om deze wachtlijst weg te werken werd besloten dit jaar bij wijze van uitzondering niet één, maar 

twee weekenden te organiseren, eenmaal aansluitend bij het oude jaarthema van 2021 en eenmaal 

aansluitend bij het nieuwe jaarthema van 2022. 

Het eerste BZW vond plaats op 1-3 april 2022 in Dopersduin, het doopsgezinde broederschapshuis in 

de duinen van Schoorl. Als kwartiermaker trad Coenraad de Vos van Steenwijk op. Het thema was 

evenals vorig jaar “Turbulentie: angst, cynisme of vertrouwen” ; in feite was het weekend in grote 

lijnen een herhaling van het BZW van 2021. Zowel qua inhoud als qua locatie was het een succes. Op 

basis van deze positieve ervaring heeft de Commissie Spiritualiteit ervoor gekozen om in de komende 

jaren het BZW alternerend te organiseren in Dopersduin en Postel, geheel in de oecumenische 

traditie van onze Broederschap. 

Het tweede BZW werd georganiseerd op 9-11 september 2022 in de Abdij van Postel (België), voor 

velen van ons bekend terrein. Kwartiermakers waren Maurits van der Aa en Maurits van den Wall 

Bake. Het jaarthema “Rentmeester van de schepping?” kwam uitvoerig aan de orde, met speciale 

aandacht voor de encycliek “Laudato si”, gestoeld op het toepasselijke 13e-eeuwse loflied van 

Franciscus van Assisië.  

De Mis voor de Overleden Broeders kon zonder beperkingen doorgang vinden op de traditionele 

eerste zaterdag van de maand september en was met 55 aanwezigen goed bezocht. Evenals vorig 

jaar stond de Capella Brabant opgesteld juist buiten de Sacramentskapel; deze serene opstelling 

hebben wij als positieve ervaring overgehouden uit de covid-periode. Onze dierbare Broeders Pieter 

Beelaerts van Blokland, Warner Philips en Jan Lokin werden in het bijzonder herdacht.  

Op 11 december sprak Prins Jaime de Bourbon de Parme, klimaatgezant namens de Nederlandse 

regering en zoon van onze Zwanenzuster Prinses Irene, de Zwanenbroederslezing uit, getiteld: “De 

wereld in dialoog met het klimaat”. Ook dit jaar werd de lezing vooraf gegaan door een lunch in klein 

gezelschap in de Proostenkamer. Na een korte rondgang door de Sint Jan sprak Jaime zijn lezing uit in 

de Grote Hervormde Kerk, die tot de laatste plaats gevuld was. Hij deed verslag van de VN-

klimaattop in Egypte, die hij kort tevoren namens Nederland had bijgewoond. Op subtiele wijze wist 

hij zijn voordracht niet alleen een politieke, maar ook een zekere spirituele lading te geven.  

Zijn lezing werd gevolgd door een paneldiscussie tussen vier regionale bestuurders (Hagar Roijackers, 

gedeputeerde; Femke Dingemans, directeur Brabantse Milieu Federatie; Wim Bens, 

bestuursvoorzitter Zuidelijke Land- en Tuinbouw Organisatie; Maurits van Bouwdijk Bastiaanse, 

voorzitter Landelijk Brabant)  die elk vanuit hun eigen invalshoek verwoordden welke concrete 

maatregelen op korte termijn in de regio dienen te worden genomen. Deze discussie stond onder 

leiding van Philip de Witt Wijnen, politiek redacteur van de NRC. 

Het programma werd afgesloten met een schitterende uitvoering van de negen-koppige Cappella 

Pratensis die een aantal liederen ten gehore bracht, ten dele uit onze eigen Koorboeken. Daarna 

volgde een borrel voor genodigden in het Zwanenbroedershuis. 

Vooruitblik op het Jaar 2023: 

Tijdens de Algemene Leden Vergadering voorafgaand aan de Broederlijke Maaltijd op 4 november 

2022 werd met brede instemming het Jaarthema 2023 vastgesteld: “Heilige geest; bron van 



inspiratie”.  

In 2023 zijn de navolgende activiteiten gepland: 

- Bezinningsweekend: 21-23 april 2023 in Dopersduin met als kwartiermakers Maurits van den Wall 

Bake en Sweder van de Poll; 

- Mis voor de Overleden Broeders op zaterdag 2 september 2023 (in Sacramentskapel van de St Jan); 

- Zwanenbroederslezing: spreker en exacte datum in het najaar worden op korte termijn vastgesteld.   

Samenstelling van de Commissie Spiritualiteit:  

Maurits van der Aa, Pierre van Lamsweerde, Coenraad de Vos van Steenwijk en Jan van Lanschot (vz); 

Henk Leegte en Paul van der Ven (q.q.). 

Verantwoordelijk Proost is Jeroen van Wassenaer.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

Verslag van Rallycommissie over het jaar 2022 

 

Activiteiten gedurende het verslagjaar 

Op 24 september 2022 is de 9e Zwanenbroedersrally verreden. Bijzonder was de start vanaf het 

Lange Voorhout in Den Haag, de controle van de gereden route – dit jaar geheel electronisch dus met 

een app. en een aantal oldtimers die op Ecomaxx reden, een brandstof met slechts 10% uitstoot in 

vergelijking tot normale brandstof. 

De rally was weer snel vol, toch werd uiteindelijk niemand teleurgesteld door wat laatste mutaties. 

Uiteindelijk reden 82 equipes mee; wederom was een kwart daarvan gevuld met leden of directe 

familie daarvan. 

De finish verliep dit jaar wat regen-overgoten, maar oesters bij de finish en een diner van Daan op 

het Huis maakt weer veel goed. En gelukkig spelen de Kikvorschen gewoon door in de regen… 

De netto opbrengst ten behoeve van Christenarmen kwam dit keer uit op 12.780 euro. 

 

Vooruitblik 2023 

2023 wordt de 10e Zwanenbroedersrally verreden. Tweedaags, in Nederland, en bijzonder. De start 

weer ergens in den lande, de finish op de Parade. 23 – 24 september 2023 mag in de agenda. 

 

Samenstelling commissie en evt. voorstellen mutatie 

Er zijn geen wijzigingen voorzien in de commissiesamenstelling.  

Maurits van Bouwdijk Bastiaanse (vz, 2011) 

Gus van der Feltz (2011) 

Jan Hein van Rijckevorsel (2011) 

Eugène van Bouwdijk Bastiaanse (2016) 

Olivier Koning (2018) 

Frans Joseph Rouppe van der Voort (sec, 2019) 

 

verantwoordelijk Proost: Robert Jan Smits van Oyen 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

Verslag van Commissie Communicatie (voorheen website) over het jaar 2022 

 
Activiteiten gedurende het verslagjaar 
 

De commissie communicatie heeft in 2022 zich met name gericht op het introduceren van 
een app op de mobiele telefoon ter vervanging van het “papieren” portrettenboekje. Op de 
dag van de Broederlijke Maaltijd (4 november jl..) is de app gelanceerd en hebben alle leden 
de app kunnen installeren op hun smartphone. Extra hulp was aanwezig voor diegenen die 
assistentie nodig hadden. 
Het vernieuwen van de homepage is helaas in 2022 niet gelukt. Dit schuiven we door naar 
2023.  
De film over het 700-jarige bestaan van de Broederschap is opnieuw aangepast, zodat hij op 
de website geplaatst kan worden. Op dit moment zoeken we nog uit hoe de film op een 
veilige manier via de website kan worden afgespeeld (de film zelf staat op Vimeo).  
Aangezien vrijwel alle informatie van de Broederschap tegenwoordig een digitaal formaat 
heeft, rijst de vraag hoe dit gearchiveerd dient te worden. Op dit moment staat veel van 
deze informatie als content op de website, maar zal te zijner tijd digitaal gearchiveerd 
moeten te worden. De website is immers niet bedoeld als archief, maar dient juist de meest 
actuele informatie te bevatten over onze Broederschap. Er worden hierover gesprekken 
gevoerd met de archivaris en Het BHIC (Brabants Historisch Informatie Centrum). 
 
Vooruitblik 2023 
 

Vernieuwen van de homepage van de website staat hoog op de prioriteitenlijst van dit jaar. 
Verder zullen de gebruikelijke onderhoudszaken en vernieuwingen aan de website 
uitgevoerd worden. 
Archiefbeleid voor digitale informatie verder uitwerken. 
 

Samenstelling commissie en evt. voorstellen mutatie 
 

Communicatie (voorheen Ferdinand van der Feltz (vz) 2008 Robert Jan Smits van Oyen   

website)  Wim de Constant Rebecque 2015   

  Jan Joost de Josselin de Jong 2015   

  Nick van Lanschot 2008   

  Alfred Roosmale Nepveu (griffier)  qq    

 
Er wordt gezocht naar een nieuw lid dat de communicatie van de Broederschap vorm wil 
geven naast de website. 
 

 

 



 

 

 

Verslag van Beheer & Onderhoud huis over het jaar 2022 

 

 

 

2022 in cijfers 

 

 
 



 

 

 

Activiteiten gedurende het verslagjaar 

 

- In het verslagjaar heeft geen groot onderhoud conform meerjaren onderhoudsplan 

plaats gevonden. 

- Met de museum commissie is contact geweest t.a.v. mogelijke aanpassingen c.q. 

uitbreidingsplannen van het museum. Hiervoor zijn plannen gemaakt welke begin 

2023 verder uitgewerkt worden.  

- Met het oog op duurzaamheidsmaatregelen is geïnventariseerd wat binnen de regels 

die gelden voor monumenten mogelijk is.  

 

 

Vooruitblik 2023 

- In 2023 staat opnieuw in het teken van het meer jaren onderhoudsplan. Voor 2023 

staan maatregelen gepland welke verder in beeld zullen worden gebracht iom de Bont. 

Op dit moment zal e.e.a. zich beperken tot herstel schilder werk.  

 



 
 

 

- Begin 2023 komt de museum commissie met gedetailleerde uitwerking van 

museumplannen. 

- De mogelijkheden m.b.t. duurzaamheidsmaatregelen zullen verder worden bekeken, 

zonnepanelen lijken de meest haalbare optie. 

- In 2023 zullen de bestaande contacten en samenwerking verbanden met belangrijke 

partners als de Kring Vrienden en Capella Pratensis aangehaald worden in het kader 

van de museum plannen. 

 

Een belangrijk aandachtpunt in 2023 zal zijn om na te denken en te anticiperen op 

ontwikkeling en in de toekomst ten aanzien van de beheerdersfunctie. De Procurator wil hier 

de aandacht voor vragen bij Proosten om daar over mee te denken. Een en ander past ook in 

de uitbreidingsplannen van de museumfunctie van het Zwanenbroedershuis. 

 

Samenstelling commissie en evt. voorstellen mutatie 

Tom van Meeuwen (verantwoordelijk Proost) 

Pieter van Vlissingen (procurator/bouwmeester) 

Diederik Six (architect) 

Maurits van Bouwdijk (rentmeester) 
 

 

 

 

 


